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Referat af skolebestyrelsesmøde, tirsdag d. 25. september kl. 17-19  
 
Til stede: Jesper Kongsted, Dorte Bøgelund Petersen, Mette Bache, Mette Westergaard, Nina 

Schøller Larsen, Torben Heien Nielsen, Tore Dyrberg – Jessen, Theodor Axel Libralesso 8.V., 

Michael Vork, Annemette Steffensen, Anja Johansen og Helle Spanggaard. 

 

Fraværende: Mette Westergaard, Anja Camilla Jensen, Tilde Rønne-Christensen, Mads 

Guldborg Knudsen 9.C., 

 

Sekretær: Helle Spanggaard  

 
 
Punkt 
EmneeEmEE 

 
Hvem/ 
Hvornår 
 

 
Overvejelser og/eller forberedelse 
inden SBM 
 

 
Formål & mål 

  
 1. Godkendelse af  
     referat af juni-mødet 
 
 
 

 
Alle,  
Hvert SBM 
 
(5 min.) 

 
 
Referatet er udsendt på forhånd 
 

 
Beslutning 
Protokol skrives under 

 
 Noter/referat: Referatet blev taget til efterretning. 
  
 

 
2. Godkendelse af   
    dagsorden 
 
 

 
Alle, 
Hvert SBM 
 
(5 min.) 
 

 
Udarbejdes på formøde af ledelsen og 
formand 

 
 

 
Beslutning 

 
Noter/referat: Dagsordenen blev godkendt. 
 
 

 
3. Orientering om 
skolens 
rengøringsprojekt v. 
Flemming Hansen 
 

 
(15 min.) 

  
Orientering 

 
Orientering om 
muligheden for at få 
rengøring på nye vilkår 
 

   

 

Noter/referat: 
Administrativ leder Flemming Hansen gennemgik ’pilotprojekt forbedret rengøring på Skolen ved Søerne’. Formålet er 
at skabe rengøring, der vil øge kvaliteten af og tilfredshed med rengøringen på skolen via et projekt, hvor skolen går 
ud af den kommunale rengøringskontrakt, og via kommunale midler selv godkender personale fra rengøringsfirmaet 
Core og forestår ledelsen heraf. Det nye vil bl.a. være, at vi har rengøring i dagtimerne (også kaldet ’synlig rengøring’ 
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og at elever og personale skal hjælpe rengøringen med høj standard på oprydning, hvilket vil kræve en 
adfærdsændring ift. det vi kender i dag. Der pågår pt. forhandlinger med kommunen omkring timeaftale. 
Projektmateriale udleveret og gennemgået. Konsulent fra projektet Toilet Heaven indgår i arbejdsprocesserne.  
 
Skolebestyrelsen gav udtryk for tilfredshed med projektet – og godkendte forsøgsperioden på 18 måneder. 
Det blev anført, at ledelsen også skal følge med i, hvad projektet kræver ift. ledelsestimer (skolens teknisk 
serviceleder).  
 

 
4. Status på    
    procesplaner og plan- 
    lagte tiltag i projekt- 
    grupperne 
 

 
(20 min.) 

  
Orientering 

 
Faglig kodning FI 
 
Kommunikation skole/ 
forældre  
 
Fysiske rammer NE 
 

   

 

Noter/referat: 
 
Faglig kodning: 
Projektgruppen har udarbejdet en procesplan. Der er taget kontakt til kommunal fundraiser. På mandag afholdes et 
møde med Kasper Stoltz, Else Andersen samt projektgruppens medlemmer suppleret med matematikvejleder. Det 
foreliggende projektmateriale skal opdateres ift. projekt og didaktik. 
 
Kommunikation skole/hjem: 
Pt. ingen afholdte møder. 
Dejligt med talepapir til forældremøderne til årets forældremøder. Refleksion over kontaktforældreordningen: det er 
meget vigtigt at udmelde klart omkring funktionen. Der skal lægges nogle klare temaer for dialogmøderne, fx omkring 
kommende principper.  
Skolens pædagogiske personale har arbejdet med formål og formater vedr. forældremøder. Dette gøres der i år også 
erfaringer med. Ros til ledelsesdelen på forældremøderne  – formål og indhold stod klart.  
Skolens MED–udvalg har fokus på principper for kommunikation mellem skole og hjem – dette kunne også drøftes på 
et dialogmøde. 
 
Fysiske rammer NE:  
Der bliver behov for at søge fonde (ikke de samme som til faglig kodning) til dele af skolegårdsprojektet.  
Se endvidere under punkt 5. 
 

 
5. Skolegårdsprojektet  
     på NE v. Nina og  
     Anja J. 
 

 
(20 min.) 

  
Beslutning 

 
Hvad skal strategien være  
i perioden 1. marts – 1. 
august, hvor der er 

midlertidig skolegård på 
Niels Ebbesens vej? 
 

  
 

 
 

 
Noter/referat: 
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Der kigges pt. på, hvordan de trafikale løsninger skal være under skolegårdsombygningen. Fordrer ombygningen ekstra 
ture ud af huset, busordninger mm? Personalet i SFO arbejder med at nedfælde de gode ideer hertil: Busordninger, 
bevægelse indendørs, bevægelsesbånd, flytning af skriftlige prøver, anvendelse af skolens øvrige matrikler.  
Der skal søges om ressourcer til busser og laves lokalaftaler med Danmarksgården mm. Forslag om også at spørge 
eleverne om gode ideer og at inddrage de ældste elever i opgaver.  
 
Skolegården skal sættes på dagsordenen til dialogmødet i november. Det overvejes at invitere en person med fra 
skoler, der har været i lignende situationer, og som har fået erfaringer med åbne skolegårde.  
 

 
6. Forslag til  
    skoledistrikts- 
    ændringer 2019-20 
 

 
(15 min.) 

  
Høring 

 

 
Bilag:  
Høringsmateriale samt 
udkast til høringssvar 
 
 

    

 
Noter/referat: 
Der er udarbejdet høringssvar. Skolen ved Søerne støtter forslaget om at minimere skolens grunddistrikt, men er 

samtidig bekymret for at minimering til tre klasser giver for høj en klassekvotient på 26, 3 elever i gennemsnit. Derfor 
en henstilling til,  at der så ikke optages elever uden for skolens grunddistrikt. Modtageelever påvirker også 
klassekvotienten.  
Det anføres i høringssvaret, at Skolen ved Søerne har meget små klasselokaler, og at der er brug for at se på hele 
indskolingsmiljøet.  
 

 

 
7. Personalets dag  
     fredag d. 5. okt. 

 
(15 min.) 

  
Beslutning og fordeling af 
opgaver 
 

 

 
Skolebestyrelsen markerer 
dagen med en 
anerkendelse af 
personalets arbejde 
 

   
 

 

 
Noter/referat: 
Anja, Jesper og Tilde arbejder videre hermed.  
 

 

 
8. Emner til dialogmøde 
    med politikere 
    v. Nina og Tore 
 

 
(10 min.) 

  
Drøftelse og evt. beslutning 

 

 
Der er dialogmøde med 
politikerne d. 24. oktober 

    

 

Noter/referat: 
Der er politisk vilje til at opgradere de fysiske rammer på alle skoler. Der vil derfor blive igangsat en kortlægning på 
hele skoleområdet. Skolebestyrelsen vil kontakte Michael Windfeldt og spørge ind til den politiske vision, herunder at 
der også pædagogisk tænkes i visioner for nyere og mere opdaterede læringsmiljøer. Inklusionsstrategien fordrer også 
mere fleksible rammer med plads til fx gruppeordninger mm.  
 
Eget dialogmøde 27. november: skolegård (repræsentanter fra SSP, tegnestue og Guldbergs gade Skole inviteres).  
Arbejdsgruppen er: Nina og Annemette. 
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9.  Status fra: 
 

• Ledelsen 
• Formandskabet 
• Elevrådet 

       

 
(10 min.) 

 
 
 
Søposten, Budget 2019  
Henvendelse fra Forældre og Skole 

 
 
Orientering 

 

 
Noter/referat:    
Ledelsen:  

- Sø Posten udsendes: husk 8U, der vandt Skills, Toilet-Heaven, sygefravær) 
- Budget 2019 har ramt SFO og klub ift. påskelukning, klub lukket en ekstra uge i sommerferien, konvertering af 

pædagogstillinger til medhjælperstilling i SFO, dele af naturbus-ordning,  Skolerne er ramt på 100.000 kr. ift. 
kompetenceudvikling af lærere, forsøgs- og udviklingspulje reduceret. 

Formandskabet: 
- Henvendelse fra Skole og Forældre: overvejelser om at oprette lokalafdeling på Frederiksberg. Nina og Tore 

følger arbejdet for at vurdere fordele og ulemper heri. 
 
Elevrådet:  

- Elevrådet på Filippavej har iværksat et udlånsrum med spil til frikvartererne. To nye basket-net er indkøbt.  
 

 

 
10. Eventuelt 
 
 

 
(5 min.) 

  
 

 
Noter/referat: 

- Der er sket en opdatering af info om skolebestyrelsesmedlemmer på hjemmesiden 
 

 

 
 
Punkter til kommende møder: 
 

 
 

 


